
ZÁPISNICA  
zo zasadnutia členov Výkonného výboru  

konaného 8. novembra  2023, v zasadačke DVS 

 

 

Členovia VV: Peter Birka, Milena Fabšičová, Miloš Štefek, Július Maťovčík – ospravedlnený, Veronika Tirpá-
ková 

Tlmočník: Milena Fabšičová      

Právny zástupca: Oliver Krist                              Projektový manažér: Daniela Stanková 

Zapisovateľka: Petra Majdová                Kontrolór: Lukáš Dědeček  

     

Program: 

 

1. Zhodnotenie Deaf Tatry 2023 

2. Zhodnotenie majstrovských súťaží SR v rámci Deaflympijských dní 2023 

3. Zmena Smernice č. 13 

4. Zmena Smernice č. 17 

5. Návrh Smernice č. 23 

6. Zrušenie Smernice č. 4 

7. Zrušenie Smernice č. 6 

8. Zrušenie Smernice č. 7 

9. XX. Zimná Deaflympiáda 2024 

10. Stretnutie s komisiou Team Slovakia 

11. SFZ čerpanie dotácie 

12. Online systém členov DVS 

13. Čerpanie rozpočtu DVS 

14. Podpora Australian Open 2024 

15. Ostatné – podľa návrhov jednotlivých členov VV DVS 

a) Organizácia medzinárodnej konferencie 

b) Priestory DVS 

c) Atletický krúžok 

d) Vládny špeciál SR 

e) Zabezpečenie sekretariátu DVS  
 

 

 

Prezident p. Birka privítal prítomných členov a informoval o absencií Júliusa Maťovčíka. Zdôraznil, že táto ab-
sencia žiadnym spôsobom neovplyvní plynulý priebeh zasadnutia.  
 

 

K bodu 1. Zhodnotenie DEAF TATRY 2023 

 

− p. Fabšičová vyzvala prítomných, aby sa vyjadrili k priebehu DEAF TATRY 2023, 
− p. Birka zhodnotil, že DEAF TATRY 2023 prebehlo podľa jeho názoru hladko. Myslí si, že sa prebrali 

všetky hlavné body, ktoré boli určené na prerokovanie. Prízvukoval však, že z časových dôvodov, sa 
neuskutočnila prednáška kontrolóra L. Dědečka, ktorá sa mala zamerať na Zdaňovanie v športových or-
ganizáciách,   

− p. Krist súhlasil s p. Birkom a dodal, že informácie ktoré ponúkli pozvaným považuje za hodnotné a je 
za to, že treba naďalej poskytovať širší záber informácií. 

 

 

K bodu 2. Zhodnotenie majstrovských súťaží SR v rámci Deaflympijských dní 2023 

 

− p. Birka vyjadril svoju spokojnosť s priebehom Deaflympijských dní 2023 a poďakoval za účasť a za 

angažovanosť zo strany sekretariátu, 
− p. Stanková sa dotazovala, ako sa vyjadrili deti a vychovávatelia k priebehu Deaflympijských dní,  
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− p. Birka uviedol, že mali väčšie očakávania v súvislosti s programom. Zároveň však dodal, že sem prišli 
športovať a program mal byť druhoradý. Nesmieme vynaložiť neoprávnené náklady. Zhrnul však, že de-
ťom sa program páčil,  

− p. Stanková navrhla, že do budúcna by chcela zvýšiť úroveň majstrovskej súťaži a to prostredníctvom 
výberu žiakov, ktorý sa zúčastnia majstrovskej súťaže na základe ich športových výsledkov, 

− p. Krist sa pridal do diskusie a vyjadril sa, že nepočujúcich detí je málo a toto podujatie je ideálne aby 
zistili, ktorému športu sa do budúcna chcú venovať, 

− p. Fabšičová vyzvala p. Birku o zhotovenie štatistiky, ktorej obsahom by bolo počet zdravotne postihnu-
tých detí a povaha ich postihnutia. 

 

K bodu 3. Zmena Smernice č.13 

 

− p. Krist predstavil navrhované zmeny Smernice č.13, ktoré reagujú na zmenu uhrádzania členského po-
platku a upresňujú vznik individuálneho členstva, ktoré vzniká až na základe úhrady členského poplatku.  

− p. Fabšičová poďakovala za vysvetlenie a vyzvala na hlasovanie o zmene smernice, 
− prebehlo hlasovanie. 

Za: 3     Proti: 0    Zdržali sa: 0 

 

 

K bodu 4. Zmena Smernice č.17 

− p. Krist predstavil navrhované zmeny Smernice č.17. Zmena by spočívala najmä v zmene v platení člen-
ského poplatku, keď namiesto ročného poplatku by sa uhrádzal členský poplatok na 4 ročné obdobie bez 
navýšenia. Zmena sa týka aj lehôt ohľadne splatnosti poplatku a upresnenie platieb členského za indivi-
duálnych členov. Zároveň podotkol, že poplatky by sa mohli platiť v hotovosti, nakoľko bankové po-
platky za prevod môžu byť vyššie ako samotný poplatok, 

− p. Fabšičová poďakovala za vysvetlenie a vyzvala na hlasovanie o zmene smernice. 
 Za: 3     Proti: 0    Zdržali sa: 0 

 

  

K bodu 5. Návrh Smernice č. 23 

 

− p. Krist predstavil obsah novej Smernice č. 23. Uvedená smernica upravuje postavenie DVS ako prijíma-
teľa dvoch percent dane z príjmu fyzických a právnických osôb, a nakladanie s takýmto príjmom resp. 
možnosť uplatnenia časti sumy  zo strany darcu na účely podpory športu konkrétnych športovcov DVS 
a ich realizačného tímu.  

− p. Fabšičová doplnila, že výdavky musia byť realizované a teda aj zaúčtované ako oprávnené výdavky na 
športovcov a ich tím a preto sú takéto výdavky uvedené v prílohe k tejto smernici.  

               Za: 3                                                              Proti: 0                                     Zdržali sa: 0 

 

K bodu 6. Zrušenie smernice č. 4 

 

− p. Krist vysvetľuje, že uvedená Smernica má informačnú povahu, resp. v skutočnosti ani nie je smernicou, 
pretože je zadefinovaná ako zmluva so športovcom a takto je deklarovaná aj na webovej stránke. Z tohto 
dôvodu bola aj prijatá úprava Štatútu reprezentant - nepočujúceho športovca, ktorá upravuje väčšinu práv 
a povinností, ktoré predtým riešila takáto zmluva a preto je dôvod túto „kvázi“ smernicu zrušiť.  

− p. Fabšičová vyzvala prítomných na hlasovanie. 
Za: 3                   Proti: 0    Zdržali sa: 0 

 

K bodu 7. Zrušenie smernice č. 6 

 

− p. Fabšičová upozornila, že smernica sa zameriavala na spôsob, akým komisia DVS schvaľovala spôsob 
použitia prostriedkov na športovca, čo je v súčasnosti už vyše 2 roky neaktuálne. Aktuálne totiž platia iné 
pravidlá, ktoré boli zo strany MŠVVaŠ SR implementované priamo do zmlúv s NŠZ a NŠO, pričom toto 
schvaľovanie uskutočňuje ministerstvom stanovená komisia a to na základe vypracovaných HŠP, ktoré 
komisii predkladá a obhajuje tréner športového reprezentanta.  
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− p. Fabšičová vyzvala prítomných, či majú k bodu nejaké pripomienky. Nikto sa neprihlásil a následne 
prebehlo hlasovanie o navrhovanej zmene. 

              Za: 3                                                          Proti: 0     Zdržali sa: 0 

K bodu 8. Zrušenie Smernice č. 7  

 

− p. Fabšičová uviedla, že v tejto smernici bol riešený oficiálny spôsob komunikácie členov DVS, ktorý je 
však  neaktuálny a nepotrebný. V súčasnosti  členovia používajú na spoločnú komunikáciu viaceré ko-
munikačné kanály, pričom samotná úprava mala aj tak skôr odporúčací charakter a preto je aj nadbytočná 
a nepotrebná. Preto navrhuje zrušenie predmetnej smernice.  

− p. Fabšičová poďakovala a spýtala sa, či má niekto ďalšie otázky alebo pripomienky. Nikto sa neprihlásil 
a následne prebehlo hlasovanie o zrušení smernice.  

              Za: 3             Proti: 0                Zdržali sa: 0 

 

K bodu 9. XX. Zimná Deaflympiáda 2024 

 

− p. Fabšičová oboznámila VV s aktuálnym stavom Deaflympiády 2024. Uviedla, že predpokladaný termín 
konania je v marci 2024. Ďalej pokračovala, že sme podali žiadosť o účasti dvoch športovcov v 4-člen-
nom realizačnom tíme. Schválený bol rozpočet vo výške 30 000 € a ďalšia položka vo výške necelých 

5 000 € (určená na reprezentačné oblečenie pre športových odborníkov) schválená nebola. Určenie roz-
počtu na ubytovanie sa odvíjalo z oficiálneho bulletinu. Podotkla, že bulletin sa už 3 krát menil,  

− p. Krist uviedol, že existuje aj webová stránka, na ktorej je uvedené iné miesto a iná cena za ubytovanie 
ako poslali v oficiálnom bulletine. Rozdiel medzi zmenou miesta podujatia v prvom bulletine a druhom 
je mesiac. P. Krist skonštatoval, že po mesiaci zmenili základný údaj a nevieme predpokladať ako sa 
nakoniec navýši celková suma na XX. Zimnú Deaflympiádu 2024, 

− p. Fabšičová uviedla, že na základe týchto skutočností musela komunikovať so sekciou športu, kde žia-
dala o navýšenie dotácie zo sumy 30 000€ na cca 40 000€. Táto suma vzišla z novej ceny v bulletine. 
Ďalej uviedla, že 25. novembra sa dohodla na stretnutí s tímom lyžiarov a bude s nimi konzultovať mož-
nosť príchodu na Deaflympiádu. Navrhne im, že by sa pricestovalo na nevyhnutné dni a to na základný 
tréning a samotné preteky. Ďalej komunikovala s organizátormi ohľadom vytvorenia konkrétneho roz-
pisu disciplín ale odpoveď jej nebola zatiaľ poskytnutá, 

− p. Fabšičová ďalej vysvetľovala dôležitosť nezasahovania do finančnej rezervy na ZD, nakoľko sumou 
5 000 € podporíme dvoch športovcov materiálnym vybavením. Zvyšné finančné prostriedky z rezervy 
ZD by sa použili na reprezentačné oblečenie pre športových odborníkov, 

− p. Krist doplnil, že stále nie je jasné z bulletinu v akých hoteloch a kde budú ubytovaní a preto nie je 
možné určiť rozpočet na túto položku,  

− p. Fabšičová vyzvala prítomných na vyjadrenie k účasti šachistov na Zimnej Deaflympiáde, 
− p. Krist oboznamuje prítomných so smernicou v ktorej sú uvedené presné atribúty, ktoré hovoria o tom, 

kedy sa podujatia môžu hráči zúčastniť. V predmetnej veci sa jedná konkrétne o povinnosti športovca  
úspešne absolvovať športové podujatie aspoň 12 mesiacov pred Deaflympiádou,  

− p. Fabšičová doplnila, že sa šachisti prejavili záujem o účasť dokonca po termíne, kedy už DVS mal 
uzatvorené nominácie na toto podujatie, 

− p. Tirpáková sa spýtala aké sú predpoklady úspešnej reprezentácie šachistov resp. prípadného pódiového 
umiestnenia, 

− p. Krist uviedol, že vzhľadom na ich výsledky z domácich súťaží a súťaží v Česku je tá šanca úplne 
minimálna.  V každom prípade však šachisti nespĺňajú podmienku nominácie v zmysle citovanej smer-
nice, 

− p. Birka podotkol, že nezáleží na tom či si budú musieť hradiť náklady samostatne, ale či spĺňajú pod-
mienky nominácie, 

− p. Fabšičová sa spýtala, či má niekto otázky k predmetnej problematike. Následne vyzvala prítomných 
aby hlasovali, že podľa smernice č. 17 nespĺňajú šachisti preukázateľnú výkonnosť v dobe 12 mesiacov 
pred podujatím, 

− DVS berie na vedomie, že klub šachistov nespĺňajú podmienky na nominácie a XX. Zimnú Deaflym-
piádu. 

              Za: 3       Proti:0      Zdržali sa: 0  
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K bodu 10. Stretnutie s komisiou Team Slovakia  
 

− p. Fabšičová oboznámila prítomných o priebehu stretnutia s Team Slovakia, a uviedla informácie o prie-
behu tohto stretnutia. Na tomto stretnutí sa zo strany Teamu Slovakia vytýkala zdravotne postihnutým 

športovcom slabá účasť na športových súťažiach, čo však bolo zdôvodnené jednak oveľa menším počtom 
športových podujatí v športe zdravotne postihnutých, pričom veľké rozdiely sú aj medzi rôznymi odvet-
viami športu čo je aj u zdravých športovcov veľmi podobné. 

− p. Fabšičová doplnila, že prioritou stretnutia bolo oboznámenie sa s fungovaním komisie HŠP a nastaviť 

si spôsob fungovania a spolupráce do budúcnosti a vysvetliť si viaceré nezrovnalosti a nedorozumenia zo 
súčasnej spolupráce. 

 

 

K bodu 11. SFZ čerpanie dotácie  
 

− p. Fabšičová vysvetľuje, že zostala zvyšná suma dotácie vo výške 3500 € a podľa zmluvy je presne defi-
nované na čo je to nutné použiť,  

− p. Tirpáková uviedla, že podľa zmluvy je dané, že prostriedky je nutné minút do dátumu 31.12.2023, čo 
nie je podľa jej názoru realizovateľné spôsobom ako to bolo zamýšľané pôvodne a preto navrhuje, aby sa 
zakúpil pre deti a mládež materiál a športové prostriedky na futbal či futsal, 

− p. Fabšičová prízvukovala, že prioritou DVS je aj nájsť nové talenty a podporiť ich v rozvoji,  
− p. Krist navrhol, že vy sa mohli členovia - školy oboznámiť s možnosťou akreditovaného kurzu pre uči-

teľov a po jeho absolvovaní by bolo umožnené takýmto členom nakúpiť materiálno-technické vybavenie.  
− p. Fabšičová oponovala, že táto možnosť už  bola niekoľko krát komunikovaná s členmi ale napriek tomu 

nedošlo k prihláseniu sa členov do tohto kurzu,  
− p. Birka navrhol, aby sa za zvyšné peniaze zorganizoval futsalový turnaj, 
− p. Fabšičová odpovedala, že na zorganizovanie podujatia takéhoto charakteru nám chýbajú potrebné per-

sonálne kapacity a teda takýto turnaj preto nie je možné v súčasnosti zorganizovať, 
− z uvedeného vyplynula úloha pre p. Stankovú a to rozposlať email školám na vykonanie kurzu on-line. 

Po splnení absolvovania kurzu by im bolo poskytnuté technicko-materiálne zabezpečenie na futbal. 
 

  

K bodu 12. Online systém členov DVS 

 

− p. Krist vysvetľuje, čo by mal obsahovať navrhovaný online systém členov DVS, má za to, že by tam boli 
možnosti sledovania aktuálnych podujatí, platieb, členského atď. Má za to, že vytvorenie takého systému 
by mohlo zjednodušiť a zefektívniť prácu sekretariátu DVS, 

− p. Fabšičová doplnila obsahovú stránku systému ako napr. nominácie, termíny, propozície, prihlasovanie, 
− p. Tirpáková podotkla, že je nutné aby sa tohto programovania podujal odborník, ktorý by naprogramoval 

daný systém podľa našich požiadaviek, 
− p. Dědeček poznamenal, že takéto zaobstaranie je finančne náročnejšie, 
− p. Krist dodal, že systém je otázka budúcnosti a náročnosť investície sa ukáže až časom,  
− medzi prítomnými prebehla diskusia ohľadom vypracovania systému a z diskusie vyplynula úloha pre p. 

Tirpákovú a p. Stankovú ohľadom zistenia informácií ohľadom programovania daného systému. 
 

K bodu 13. Čerpanie rozpočtu DVS  
 

− p. Fabšičová predložila návrh k schváleniu odmeny za účasť na ME a MEJ v atletike v Poľsku v termíne 
20. – 27.8.2023, kde vykonávala počas celého podujatia funkciu nad rámec pracovnej náplne ( fotodoku-
mentácia, písanie článkov, komunikácia s médiami, tlmočenie na meetingoch a stretnutiach...) vo výške 
420 €.  

− Nakoľko nemal nikto z zúčastnených námietky prebehlo hlasovanie. 
Za: 2                              Proti: 0                                               Zdržalo sa: 0 

 

 

K bodu 14. Podpora Australian Open 2024  
 

− p. Fabšičová oboznamuje zúčastnených  s požiadavkou športovkyne Jany Jánošíkovej, ktorá sa obrátila  
na DVS s prosbou o financovanie jej účasti na tomto podujatí vo výške cca 2800€, 

− p. Tirpáková vyjadrila svoj súhlas a dodala, že pokiaľ máme finančnú rezervu, je nutné takúto účasť na 
významných medzinárodných podujatiach podporovať,  
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− p. Fabšičová poskytla informáciu, že k aktuálnemu dátumu 8.11.2023 máme v rezerve 16 780 € a zároveň 
vyzvala prítomných na hlasovanie o príspevku pre Janu Jánošíkovú na jej účasť na Australian Open 2024, 
pričom výška podpory bude 2500 €. 

              Za: 3                    Proti: 0                   Zdržalo sa: 0  

 

K bodu 15 a, Organizácia medzinárodnej konferencie  
 

− p. Fabšičová vysvetľuje nutnosť zorganizovania konferencie vo veci súčasného postavenia a problema-
tiky Deaflympijského hnutia na medzinárodnej úrovni,  

− p. Birka podotkol, že funkcionári v medzinárodných štruktúrach ICSD a EDSO podľa súčasných pravi-
diel môžu byť iba nepočujúci a v tejto veci by asi mala nastať zmena, čo by malo byť aj jeden z bodov 
takejto konferencie, 

− p. Tirpáková uviedla, že by sme si mali tiež presne určiť, čo chceme usporiadaním takejto konferencie 
dosiahnuť, 

− p. Birka súhlasil a dodal, že je potrebné odpovedať na základné otázky ktorými sú budúcnosť deaflym-
pijského hnutia a jeho napredovanie,  

− prebehla diskusia a následne sa určil predbežný možný dátum takejto konferencie a to v priebehu mája 

2024.  
− z uvedeného vyplynula úloha pre p. Tirpákovú a p. Stankovú: do konca novembra pripraviť návrh s pro-

gramom a miestom uskutočnenia, 
− p. Fabšičová vyzvala prítomných na prípadné ďalšie pripomienky a návrhy a nakoľko sa nikto neozval, 

prebehlo hlasovanie o zorganizovaní konferencie.  
              Za: 3                     Proti: 0                               Zdržalo sa: 0 

 

K bodu 15 b, Priestory DVS  
 

− p. Fabšičová vysvetľovala, fungovanie v súčasných priestoroch DVS. Priestory nie sú dostačujúce s ka-
pacitného hľadiska, priestor v sklade je obmedzený, v prípade externých odborných pracovníkov nie je 
miesto, kde by dokázali plnohodnotne pracovať. Súčasné priestory nie sú vyhovujúce ani z kapacitných 
dôvodov a taktiež ako nevyhovujúce reprezentatívne priestory, ktoré sa nachádzajú v stiesnených a byto-
vých priestoroch, 

− na základe tejto problematiky je možnosť presťahovania sa do väčších priestorov, ktoré umožnia zefek-
tívniť pracovné procesy na sekretariáte. Prebehla obhliadka vhodných administratívnych priestoroch na 
Kýčerského 7 v centre Bratislavy, 

− p. Fabšičová vyzvala na hlasovanie ohľadom prenájmu nových priestorov. 
              Za: 3                    Proti: 0           Zdržalo sa: 0  

 

K bodu 15 c, Atletický krúžok 

 

− p. Fabšičová vyzvala p. Štefeka aby oboznámil prítomných so súčasným stavom atletického krúžku, ktorý 
vedie, 

− p. Štefek vysvetľuje, že v súčasnosti má 9 detí z I. stupňa a atletiku majú každý štvrtok. Oboznámil rodi-
čov, že poplatky vo výške 15 eur je nutné platiť polročne od októbra do konca januára. Niektorí rodičia 
už zaplatili a na niektorých sa ešte čaká. Ďalej vysvetľuje, že zoznam žiakov posiela každý mesiac a tak-
tiež aj s dochádzkou zúčastnených.  

 

K bodu 15 d, Vládny špeciál 
 

− odvoláva sa na prejedanie bodu 9. XX Zimná Deaflympiáda 2024, 
− p. Fabšičová oboznámila prítomných, že je to v procese riešenie a nie je ešte známy výsledok.  

 

K bodu 15 e, Zabezpečenie sekretariátu DVS  
 

− p. Fabšičová zdôraznila, že bude nutné personálne rozšíriť sekretariát DVS, nakoľko vzhľadom na viaceré 
stanovené úlohy a vzhľadom k zvýšeným administratívnym povinnostiam je súčasný stav nepostačujúci. 
Navrhla preto za nového člena Viktora Dědečka, ktorý ako má ako tréner a člen realizačného tímu 
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športového reprezentanta skúsenosti potrebné na viaceré činnosti sekretariátu DVS. Jeho úlohou by pri-
oritne bolo spracovanie evidencie členov DVS, spracovaním agendy týkajúcej sa športovcov, histórie 
jednotlivých športovcov a pod., pracovná náplň by bola zahrnutá v dohode o pracovnej činnosti, 

− p. Fabšičová sa spýtala, či má niekto z prítomných otázky alebo pripomienky. Nikto sa neprihlásil a ná-
sledne prebehlo hlasovanie.  
Za: 3                           Proti: 0    Zdržalo sa: 0  

 

Uznesenie prijaté členmi VV DVS 

VV schvaľuje 

č. 15/23   Zmena Smernice č. 13 

č. 16/23   Zmena Smernice č. 17  

č. 17/23   Schválenie Smernice č. 23  

č. 18/23   Zrušenie Smernice č. 4 

č. 19/23   Zrušenie Smernice č. 6 

č. 20/23   Zrušenie Smernice č. 7 

č. 21/23   Neúčasť šachového družstva na XX. Zimnej Deaflympiáde 2024 

č. 22/23   Odmenu Mileny Fabšičovej vo výške 420 € 

č. 23/23   Podporou Jany Jánošíkovej vo výške 2500 € na Australian Open 

č. 24/23   Organizovanie medzinárodnej konferencie v máji 2024 

č. 25/23   Presťahovanie sídla DVS do nových priestorov na Kýčerského 7  

č. 26/23   Viktora Dědečka na dohodu o pracovnej činnosti 

 

Zapísal: Petra Majdová, zapisovateľka                                       .......................................... 

Korigoval: Milena Fabšičová, generálny sekretár DVS   ............................................ 

 

V Bratislave, 9.11.2023 

 


